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Dagsorden for møde i

ØKONOMIUDVALGET

tirsdag, d. 14.06.94 kl. 09,00 i udvalgsværelse II.

DELTAGERE: Poul Madsen 
formand
Jens-Chr. Børresen 

Svend Erik Isakson

OBS! Per Soelberg fra KL deltager i mødet under behandlingen af 
punkt 153.

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 153 til 176 incl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II 
i weekenden.
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Pkt„nr: 153
Journalnr.... ; 00.01A09 B.lbnr. 14294
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 4975 Fdm. init.
ORGANISATIONSSTRUKTUR

Økonomi:
Sagsfremstilling:
I forbindelse med kvalitetsudviklingsprojektet blev det anbefalet, 
at strukturen i Jægerspris kommune blev etableret således, at den 
enkelte medarbejder som udgangspunkt kun skulle have 2 lederni
veauer over sig.
Chefgruppen har sammen med KL gennemgået den nuværende struktur i 
sin helhed samt tilrettet de enkelte niveauer.
De økonomiske konsekvenser fremgår af bilag (eftersendes).
Udgifterne vedr. lokalløn er indeholdt i budgettet og kompetencen 
til forhandling er delegeret til kommunaldirektøren.
Økonomiudvalget skal godkende de klassificeringer som ligger 
udover lokalløn.
Per Soelberg KL deltager i økonomiudvalgets møde ved- behandlingen 
af dette punkt.
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Pkt.nrs 154Journalnr.... s 00.01A01 B.lbnr. 14291
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 4972 Fdm. init.
KOMPETENCEFORDELING PÅ BØRN- OG UNGEOMRÅDET

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Lars Lundgård har i udviklingsnotat nr. 3 om korrektioner i den 
administrative struktur i Jægerspris kommune anbefalet korrektion 
vedr. kompetenceforhold, jfr. vedlagte kopi. Udviklingsnotatet er 
godkendt af byrådet d. 23. febr. 1993.
Der skal således udarbejdes ændret kompetencefordelingsplaner 
vedr. ansættelser og afskedigelser i overensstemmelse med afsnit 
6.3 i udviklingsnotat 3.
Chefgruppen har valgt at begynde med børne- og ungeområdet i 
Fællesforvaltningen.
Der vedlægges forslag til ændret kompetence vedr. følgende 
områder:

Daginstitutioner og klubber 
Den kommunale dagpleje 
Skolevæsenet 
Ungdomsskolen
Pædagogisk personale iøvrigt 
Tandplejen

Chefgruppen anbefaler ændring af kompetencen jfr. vedlagte 
kompetencefordelingsplan.

Jr. nr.:
Besvaret*. 
Sagen til:
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Pkt.nr: 155
Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 14292
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 4973 Fdirt. init.
BUDGETOPLÆG 1995-1998 PÅ KONTO 06, ADMINISTRATION

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Økonomiudvalget besluttede på mødet den 11.04.94 at anmode de 
budgetansvarlige om at indsende reduktionsforslag på 5 % af egen 
budgetramme for 1995-1998.
Samtidig åbnede man mulighed for at indsende ønsker om nye drifts - 
og anlægsprojekter.
Forvaltningen fremsender hermed drifts- og anlægsønsker samt 
reduktionsforslag på konto 06 til økonomiudvalgets prioritering.
BESLUTNING:

Jr. nr.: 
Besvaret:
Sagen til: _ tf/co



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
14.06.94

Side
6

Pkt.nr: 156
Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 14298
Sagsbehandler : GM Sagsid/lbnr. 4979 Fdm. init.
BUDGETOPLÆG 1995-1998

Økonomi:
Sagsfremstilling;
Budgetoplæg for 1995-1998 er udarbejdet. Forvaltningen afventer 
p.t. den kommende aftale mellem Kommunernes Landsforening og 
regeringen, som forventes at foreligge den 10.6.1994. (oplyst af 
KL) .
De nye tal vil så vidt muligt blive indregnet, og det samlede 
korrigerede budgetoplæg vil blive gennemgået på mødet.
Økonomisk afdeling den 7. juni 1994.
Til orientering.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 157Journalnr.... s 03.02.00 B.lbnr. 14295
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 4976 Fdm. init.
60 UNGDOMS-/KOLLEGIEBOLIGER I JÆGERSPRIS

Økonomi: max. 1,2 mio. kr. + årligt ca. 165.000 kr. 
Sagsfremstilling:
Jægerspris Boligselskab fremsender budgetoverslag vedr. opførelse 
af 60 ungdoms -/kollegieboliger i Jægerspris (skrivelse vedlagt 
dagsordenen).
Budgetoverslag afdækker udgifterne ved dels køb af grund og dels 
ved leje af grund.
De maksimale kommunale udgifter er ved køb af grund 1.242.900 kr. 
svarende til 7% som betales kontant. Kommunen skal endvidere 
stille kommunegaranti på ca. 4,9 mio. kr.. Hertil skal kommunen 
påregne en årlig udgift på ca. 165.000 kr. i ydelsesstøtte.
Indstilling:
Der ønskes principiel stillingtagen til projektet samt, om de 
økonomiske konsekvenser skal medtages i budgetoplægget for 1995.

Besvaret:_____
Sagen til:
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 14112
Pkt.nr: 158

Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 4953 Fdm. init.
LOKALPLAN 55 OG KOMMUNEPLANTILLÆG 7 - KOLLEGIE

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Efter møder på rådhuset den 05.05 og 20.05.94 med Dansk Bolig
selskab, Jægerspris Socialpædagogiske Seminarium og arkitektfir
maet Mangor & Nagel A/S fremsendes et lokalplanforslag af Mangor 
& Nagel A/S. Forslaget er udarbejdet i samarbejde med Seminaret. 
Dansk Boligselskab vil senere fremsende en egentlig ansøgning.
Lokalplanforslaget vil muliggøre:
- opførelse af 60 ungdomsboliger fordelt på 5 bygn. i 2 etager,
- opførelse af 1 undervisningsbygning med bibliotek i 2 etager,
- opførelse af 1 amfiteater,
- opførelse af fælleshus med bl.a. spisestue og kontor,
- opførelse af evt. fremtidigt kursuscenter/motel,
- at området overføres fra landzone til byzone.

&

Forvaltningens bemærkninger
Lokalplanforslaget er en del af matr. nr. 1 aa, Jægerspris 
Hovedgård og er omfattet af byplanvedtægt 7.
Områdets anvendelse er i kommuneplanen fastlagt til off. 
formål (rådhus, plejehjem, beskyttede boliger, børneinstitution, 
lægehus, motel, kollegium el. lign.). Maks. 40 % bebyggelse. 
Højst 1 etage med udnyttet tagetage. (Bpv 7 - maks. 25 % 
bebyggelse).
Byggeriet kræver dispensation fra skovbyggelinien.
Forvaltningen har udarbejdet forslag til kommuneplantillæg 7, 
pga. lokalplanforslagets byggeri i 2 etager og ændring af 
zonestatus fra landzone til byzone.
Indstilling: Til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 02.06.94, nr. 146.
Udsættes til næste møde.
Administrationen den 7. juni 1994. \<J 1 0 1 ‘
Teknik- og miljøudvalgets indstilling vil foreligge til mødet.
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Journalnr.... : 03.02.00 B.lbnr. 14296
Pkt.nr: 159

Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 4977 Fdm. init.
12 ALMENNYTTIGE BOLIGER I DALBY - 2. ETAPE

Økonomi: 639.000.- kr. + årligt ca. 35.000,- kr.
Sagsfremstilling:
Dansk Boligselskab fremsender budgetoverslag for opførelse af 12 
almennyttige boliger i Dalby (skrivelse vedlagt dagsordenen).
Anskaffelsessummen er opgjort til 9.1 mio. kr.. Heraf skal 
kommunen kontant erlægge 639.000,- kr. svarende til 7%. Endvidere 
skal kommunen yde kommunegaranti på ca. 2,6 mio. kr..
Indstilling;
Der ønskes principiel stillingtagen til projektet samt, om de 
økonomiske konsekvenser skal medtages i budgetoplægget for 1995.

Jr. nr.:
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Pkt.nr: 160
Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 13602
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 4860 Fdm. init.
BOLIGBYGGERI PÅ MATR. NR. 1 N,JÆGERSPRIS HOVEDGÅRD

Økonomi: lokalplan og kommuneplantillæg.
Sagsfremstilling:
Jægerspris Boligselskab/Dansk Boligselskab fremsender 16.12.93 
et projekt for det ubebyggede areal ved brugsen, matr. nr. IN, 
Jægerspris Hovedgård. Projektet er udarbejdet af Mangor & Nagel, 
Arkitektfirma A/S, Frederikssund.
I Projektet er vist hvordan ca. 28 boliger med fælleshus og 
servicearealer kan indpasses på det ca. 8700 m2 areal. Det vil 
give en bebyggelsesprocent på ca. 24 %.
Jægerpris Boligselskab forespørger med sit projekt om kommunen 
er indstillet på at ændre kommuneplanen, så der åbnes mulighed 
for et boligbyggeri, som skitseret i den fremsendte bebyggelses
plan. Boligselskabet oplyser, at der er en venteliste på ca. 400 
personer, som vil kunne tilbydes centralt beliggende boliger.
Forvaltningens bemærkninger:
Det nævnte areal er i kommuneplanen udlagt til centerformål 
(butikker, servicevirksomheder, kontorer) samt institutioner af 
almennyttig karakter. Der kan indrettes én bolig pr. butik.
Projektet vil kræve udarbejdelse af lokalplan og kommuneplantil
læg.
Indstilling: Til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 13.01.94, nr. 17.
Ht adspørges hvor meget pladsbehov en evt. busterminal på 
arealet vil adstedkomme.
Teknisk Forvaltning den 13.04.94
HT fremsender skrivelse den 21.03.94, hvori anføres, at HT 
ingen behov har for det nævnte areal.
Der vil komme 2 buslinier med gennemkørsel i Jægerspris, samt 1 
buslinie som vil vende rundt i Jægerspris, denne ene linie øns
ker HT at lægge således: fra Møllevej, til venstre ad hovedga
den, Parkvej, Vinkelvej og til højre ad Møllevej. Dette inde
bærer et nyt stoppested, som muligvis kan oprettes på Parkvej 
ved Rådhuset.
Forslaget vil blive fremsendt sammen med materialet vedr. 
samordning af den kollektive trafik i Hornsherred.
Indstilling: Til drøftelse.
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RIBYG Aps. Frederiksborgvej 55 C, 4000 Roskilde, fremsender ved 
skrivelse dateret 21. april 1994, anmodning om køb af et 
grundstykke af centerjorden ved Møllevej, i kommuneplanen benævnt 
JC 4. Der ønskes areal til opførelse af en ikke nærmere beskrevet 
dagligvarebutik.
TU har behandlet sagen den 28.04.94, nr, 116.
Ansøger inviteres til at redegøre for sagen på næste møde.
Teknisk forvaltning den 25. mai 1994.
Ved et møde på rådhuset den 20.05.94 med Dansk Supermarked og 
Arkitekterne Hjembæk Præstegård A/S blev fremlagt et skitsefor
slag til en dagligvarebutik på matr. nr. In, Jægerspris Hoved
gård .
Arealbehovet vil være ca. 3000 m2, heraf skal ca. 650 m2 
benyttes til butik og det resterende areal til vej/parkering.
I forslaget benyttes adgangsvej ved brugsen. I forslaget er 
anvist placering af en evt. fremtidig butik.
Dansk Supermarked oplyser, at det er undersøgt om der skulle 
være grundlag for en dagligvarebutik på stedet.
Forvaltningens bemærkninger,
I kommuneplan og bpv 10 er det nævnte område udlagt til 
centerformål med bl.a. butikker og servicevirksomheder.
Indstilling: Til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 02.06.94, nr. 164
Det indstilles overfor økonomiudvalget at sagen fremmes under 
følgende forudsætninger:
1. Der indføjes en bestemmelse i skødet, hvorefter byrådet 

skal godkende byggeriets placering på grunden.
2. Arealets størrelse forhandles i forhold til pl̂ t. 1.
Preben Karlsen tager forbehold. Besvaret:
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Pkt.nr: 161
Journalnr.... s 16.21.01 B.lbnr. 14302
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 4983 Fdm. init.
TANDKLINIKKENS INVENTAR

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Klinikchef Louise Bengtson ansøger økonomiudvalget om en frem
skyndelse af de afsatte budgetmidler til klinikinventar, dels som 
følge af Statens Serumsinstituts anbefalinger af sterilisations - 
procedure af klinikkernes udstyr, og dels p.g.a. en stol på Sogne
skolen er nedbrudt.
Tandklinikken beskriver 2 løsningsmuligheder, som er følgende:
1. Alle klinikker incl. klinik på plejehjem renoveres og udsty
res, så de kan opfylde Seruminstituttets retningslinier. Udsty
ret vil fremstå i umoderne design (70 erne), men vil være funkti
onsdygtigt .
Udgifterne hertil financieres ved at frigøre de budgetmidler, der 
er afsat til inventar i 1994,1995 og en del af 1996.
Løsningsmulighed 1 kræver ingen ekstrabevilling. Den videre udbyg
ning vil i 1996 og 1997 bestå i en udskiftning af de yder rammer 
og stolene.
Udgiften i forbindelse med omsorgstandplejen søges i forbindelse 
med anlæg af klinik på De tre Ege.
Tilbud for ombygning af 6 klinikenheder incl. omsorgstandpleje 
udgør 311.000 kr. Tilbud er bilagt sagen.
2. Tandklinikken følger den anviste plan og anskaffer et helt nyt 
klinikudstyr i den rækkefølge, der er budgetafsat. Dette vil sene
re udløse ekstrabevilling til ekstra udstyr for at sikre Serumin- 
stitutettets retningslinier.
Forslagene har været behandlet ved et personalemøde, hvor der var 
enighed om at anbefale mulighed nr. 1.
Fællesforvaltnincren den 7. juni d.å.
Det kan oplyses, at der for årene 1994,95,96,97 er afsat 147.000 
kr. hvert år , ialt 588.000. Som det fremgår af løsningsforslag 
2 var der oprindeligt i budgettet forudsat, at der skulle anskaf
fes nyt klinikudstyr. Løsningsmulighed 1 indebærer en investering 
på 311.000 kr., men samtidig en sikring i forhold til de anbefa
linger Serumsinstituttet har angivet. Klinikudstyret vil ikke være 
nyt, men leve op til nutidens krav.
Forvaltningen anbefaler, at der frigøres kr. 311.000 kr. således 
at arbejdet kan udføres i sommerferien 1994.
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Restbevillingen vedr. 1996 og 97 på (588.000 - 311.000)kr. = 
277.000 kr. skal anvendes til fornyelse af de yder rammer og sto
lene i de respektive budgetår.
Økonomi- ocr skatteforvaltningen den 8. juni 1994.
Beløbet 164.000,- kr. skal meddeles i tillægsbevilling i 1994. 
Beløbet finansieres af kassebeholdningen.
Samtidig reduceres de afsatte beløb i investeringsoversigten 1996 
og 1997.
BESLUTNING: t -
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Pkt.nr: 162Journalnr.... : 24.05 B.lbnr. 14300
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 4981 Fdm. init.
IDEMØDE/KONFERENCE MED ERHVERVSLIV OG TURISTOMRÅDE

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Arbejdsgruppen vedr. erhvervs- og turistpolitik foreslår, at der 
afholdes et idemøde/konference for turisterhvervet.
Mødet afholdes i aug. måned 1994, Målgruppen er personer der har 
interesse og tilknytning til turisterhverv, ca. 100 deltagere.
Forslag til mødets indhold udarbejdes af konsulent Annett Bunch.
Udgiften til mødets afholdelse anslåes til kr. 35.000,-
Økonomi- og skatteafdelingen den 2. mai 1994.
Der kan ikke anvises finansiering indenfor 1994 budgettet. Såfremt 
mødet/konferencen skal afholdes kan finansiering kun afholdes af 
kassebeholdningen.
BESLUTNING:

Besvaret:_____
Sagen til:
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Journalnr.... : 05.04.06 B.lbnr. 14299
Sagsbehandler : AJ Sagsid/lbnr. 4980
ETABLERING AF FJORDSTI LANGS ISEFJORD 
OG ROSKILDE FJORD

Pkt.nr: 163

Fdm. init.

Økonomi; 3.000,- kr.
Sagsfremstilling: På et møde den 18. maj 1994, hvori borgmestre 
og andre repræsentanter for kommuner og amtskommuner rundt om 
Isefjord og Roskilde Fjord deltog, blev det besluttet at 
nedsætte en politisk styregruppe til at arbejde videre med 
realiseringen af en cykel- og vandresti rundt om fjordene.
I foråret 1993 fremlagde de 3 Odsherred-kommuner (Nykøbing-Rør
vig, Trundholm Og Dragsholm) et skitseforslag til et sådant 
stiprojekt. Dette medførte, at der blev nedsat 2 arbejdsgrupper, 
som skulle udarbejde detaljerede forslag for strækningerne 
Roskilde - Kongsøre og Hundested Frederikssund.
Arbejdsgrupperne fremlagde for nyligt deres arbejde. Der var 
blandt deltagerne i mødet enighed om, at man nu måtte igang med 
en realisering af projektet. Dette omfatter bl.a. at projekterne 
skal indarbejdes i de kommunale og amtkommunale budgetter.
Der er blevet nedsat en styregruppe, der skal igang med at 
opstille en handlingsplan, samt en model for udgiftsfordelig 
mellem amter og kommuner.
Det er uvist, hvornår den fuldtudbyggede sti kan stå færdig, men 
meget tyder på at man snart kan gå igang med etaben Hundested - 
Frederikssund.
På sidte side i rapporten "Fjordstien" er der angivet et forslag 
til linieføring igennem Jægerspris kommune.
Forvaltningens bemærkninger: Det vurderes at den angivne 
linieføring i Jægerspris i stor udstrækning kan følge 
eksisternede veje og stier. Der skal hvis forslaget følges 
anlægges en strækning imellem Dalby Huse og Landerslev Strand, 
en strækning fra Gerlev Strandvej imod Tørslev samt en strækning 
syd for Tørslev imod Skibby kommune.
For at give styregruppen rimelige arbejdsbetingelser skal 
kommunerne indbetale kr. 3.000,- til udarbejdelse af 
præsentationsmateriale, sekretariatsudgifter m.m.. Udgiften kan 
dækkes af kontoen for kommuneplanlægnin. konto nr. 080 00016-09.
Indstilling:

1. Udvalget bedes tage stilling til om der er interesse for at 
deltage i projektet.

2. kr. 3.000,- dækkes af konto for kommuneplanlægning. 
Administrationen den 7. juni 1994.
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Teknik og miljøudvalgets indstilling vil foreligge til mødet.
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Pkt.nr: 164
Journalnr 16.06.00 B.lbnr. 13882
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 4900 Fdm. init.
TILSKUD TIL BØRNEPASNING.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
På byrådets møde den 21. december 1993 godkendtes det, at der ydes 
tilskud til børnepasning, dels som et supplerende tilskud til 
forældre på orlov, og dels til privat pasning.
Byrådet har omkring det supplerende tilskud til forældreorlov 
begrænset, at tilskuddet kun ydes til børn under 3 år, ligesom 
længden af tilskuddet er begrænset til 26 uger efter påbegyndt 
orlov.
Med hensyn til størrelsen af tilskuddet har byrådet besluttet, at 
der kan ydes det max. supplerende tilskud til forældreorlov med 
35.000 kr. årligt, og med max. 20.000 kr. i tilskud til forældre 
med privat pasning, jfr. bistandsloven.
Begge tilskudsordninger tages op til revurdering i maj 1994. 
Supplerende tilskud til forældreorlov
Pr. den 6. maj 1994 er der 48 forældre, som har fået bevilget et 
tilskud. 14 af de 48 forældre har samtidig taget det 2. og 3. barn 
udaf institution således, at der har været 62 børn, som passes af 
forældrene.
Hovedparten af de børn, der er taget ud som 2. eller 3. barn, er 
børn over 3 år, hvor forældrene ikke kan opnå tilskud til foræld
reorlov, men kan istedet spare den månedlig udgift til forældrebe
taling .
Det kan oplyses, at 37 af de 48 forældre har taget orlov i 26 uger 
eller mere.
Blandt de 48 forældre var 33 i arbejde inden påbegyndt orlov, og 
de 15 var ledige uden arbejde. Samtlige forældre står registreret 
på ventelisten, og specielt for de små nyfødte har forældreorloven 
betydet, at 42 ikke har benyttet dagplejen.
Forvaltningen vurderer samlet omkring forældreorloven, at ud af de 
62 børn er der 47 børn, hvoraf de 33 har udskudt opstarten i dag
pleje, og de 14 er ophørt i sit nuværende dagtilbud 
børnehave/fritidshjem.
Endvidere kan forvaltningen oplyse, at vi dagligt har kontakt med 
forældre, der overvejer at gå på forældreorlov inden ordningen 
med det supplerende tilskud pr. 30.06.94 ophører. Tallet på 48 
forældre vil således blive større.
Udgiften for kommunen andrager for de 48 forældre 566.175 kr.
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Tilskud til privat pasning
Der er p.t. ingen forældre, som har benyttet sig af denne ord
ning .
Sagen foreligges for udvalget til afklaring af, hvorvidt til skud
sordningerne skal videreføres. For begge ordninger ophæves lov
hjemlen efter bistandsloven til tilskud med udgangen af 1995.
Børne oa kulturudvalget har behandlet sagen den 18.05.94, nr, 63.
Børne- og kulturudvalget anbefaler, at ordningen vedr. supple
rende tilskud til forældreorlov forlænges til udgangen af 
1995, under forudsætning af, at der kan anvises budgetmæssig 
dækning.
Forvaltningen bemyndiges til at foretage supplerende økonomi
ske beregninger af en forlængelse af ordningen.
Børne- og kulturudvalget anbefaler, at ordningen vedr. tilskud 
til privat pasning forlænges til udgangen af 1995.v'f. Hi._______  — ■ —
Pæl les forval tnincren den 30. mai 1994. |;
Supplerende økonomiske beregninger er vedlagt sagen.
Økonomi- ocr skatteforvaltningen den 7. -juni 1994.
Der er ikke anvist finansierende besparelser for tiden 1/7 - 
31/12-94 hvorfor denne merudgift evt. skal finansieres af 
kassebeholdningen.
BESLUTNING:
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Pkt.nr: 165
Journalnr 17.03.21 B.lbnr. 13899
Sagsbehandler : KH Sagsid/lbnr. 4917 Fdm. init.
UNDERVISNING AF ANBRAGTE ELEVER PÅ BIRKEBO

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Børnehjemmet Birkebo har i de senere år haft et antal korttidsan- 
bragte elever, der er blevet undervist under Møllegårdskolen.
Der har typisk været tale om eneundervisning med ansættelse af 
skiftende lærere.
Da opholdstiden er af skiftende længde har det været meget vanske
ligt at sikre en kvalificeret læreransættelse til opgaven (jfv. 
vedlagte beskrivelse fra skoleinspektør Bo Pedersen Bro).
Amtet arbejder med planer om at etablere egen undervisning på 
Birkebo, men tidligst fra august 1995.
Det skal derfor anbefales, at vi ansætter en fuldtidslærer for det 
kommende skoleår til at varetage den væsentligste del af denne 
undervisning. Derved vil vi kunne sikre os mere kvalificeret lærer 
ekspertise.
Såfremt det bliver nødvendigt, kan undervisningen fortsat supple
res med ansættelse af løsere lærerkræfter - efter indstilling fra 
PPR:
Betalingen for denne undervisning vil fortsat skulle hentes fra de 
anbringende kommuner.
Kontorchef for Børn og Unge i Fredriksborg Amt har forsikret et 
uændret anbringelsesmønster for det kommende skoleår.
Børne og kulturudvalget har behandlet sagen den 18.05.94. nr. 81.
Børne- og kulturudvalget anbefaler, at der ansættes en fuld
tidslærer for perioden aug. 1994 til aug. 1995 som foreslået 
af forvaltningen.
BESLUTNING:

o
Jr. nr.: __ 
Besvaret: 
Sagen til:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
14.06.94

Side
20

Journalnr.... : 00.01K01 B.lbnr. 14043
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 4931
REVISIONSBESØG 1 PERIODEN 2. TIL 22. FEBRUAR 
SAMT DEN 14. APRIL

Pkt.nr: 166

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Revisionen fremsender sin beretning nr. 90, som har givet anled
ning til følgende bemærkning:
4.1 Funktion 5.01 Kontanthjælp, hjælp til enkeltudgifter m.v.
Der foreligger i nogle tilfælde ikke den fornødne dokumentation 
for rimeligt begrundede enkeltudgifter, samt udgifter til bereg
ning af særlig støtte (husleje, opvarmning m.v.)
Endvidere er det konstateret, at journalarkene ikke i alle til
fælde indeholder begrundelser for trufne afgørelser.
I forbindelse med ny lovgivning på området har det vist sig, at 
der er behov for en ajourføring af de interne instrukser og kom
petencefordelingsplanen.
19. mai 1994 fællesforvaltningen.
Forvaltningen har bragt de omtalte sager i orden, ligesom jour
nalark med begrundelser for ydelsen er ført ajour i overenstem- 
stemmelse med bevilling. Forholdene er indskærpet og taget til 
efterretning.
Med hensyn til revision af interne instrukser og kompetence- 
fordelingsplanen er det korrekt, at den nye arbejdsmarkedsre
form pr. 1. januar 1994 kræver nogle interne administrative jus
teringer. Loven er således forholdsvis ny, hvorfor det er aftalt 
med revisionen, at man snarest muligt går i gang med tilpasninger 
af forretningsgange.
SU har behandlet sagen den 26.05.94. nr. 33.
Beretning og fællesforvaltningens bemærkninger fremsendes til 
økonomiudvalget med anbefaling.
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Pkt.nr: 167
Journalnr.... : 25.01.00030 B.lbnr. 4700
Sagsbehandler : MS Sagsid/lbnr. 3519 Fdm. init.
AFSKRIVNING AF SKATTERESTANCER.

Økonomi:
Sagsfremstilling;

Med økonomiudvalgets godkendelse afskrives restancer for;
8 forfaldsår med 65.388,86 kr. p.g.a. forgæves udlæg
5 forfaldsår med 312.180,00 kr. p.g.a. udlæg i fast ejendom

Afskrivningerne vedrører 7 personer, og udgør i alt 377.568,86 kr.

Jr. nr.: _______
Besvaret:_____
Sagen til
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Pkt.nr: 168
Journalnr.... s 05.01.11 B.lbnr. 14079
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 4935 Fdm. init.
TRAFIKSANERINGSPROJEKT, HOVEDGADEN

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Frederiksborg Amt anmoder med skrivelse af 19. maj 1994, 
Jægerspris kommune om at tage stilling til projekt om trafiksane
ring på landevej 540, Hovedgaden i Jægerspris.
Samme dag afholdtes på Rådhuset, en præsentation af projektet for 
alle interesserede. Den offentlige præsentation gav anledning til 
en del kommentarer fra borgere, dels umiddelbart, dels efterføl
gende skriftlige indsigelser.
Generelt var tilkendegivelserne positive, men der var tillige 
forslag om mindre justeringer:

- Der savnes hastighedsdæmpende foranstaltninger ved 
byzoneskiltene.

- Der var betænkelighed vedr. store køretøjers indkørsel til 
lej ren.

- Der ønskes cykel- og gangsti langs parkeringsplads ved 
slottets varmecentral for at forbedre krydsningsmulig
heder for cyklister, som skal mod Vester strand.

Den 24. maj er modtaget to skriftlige indsigelser:
Elly og Mogens Pedersen 
Hovedgaden 74.
Gør gældende, at en rundkørsel ved lejren er en uhensigts
mæssig løsning. Der foreslås i stedet venstresvingsbane, 
ligesom det påpeges, at det af hensyn til ensartet afstand 
imellem rundkørslerne vil være mere passende at placere 
rundkørsel ved Egevej/Mosevej. Klage er tillige sendt til 
Frederiksborg Amt.
Jørgen og A. Hansen 
Hovedgaden 122
Gør gældende, at projektet medfører ekspropriation af arealer 
foran ejendommen, hvor afstand fra vej til bygning i forvejen 
er meget begrænset. Der stilles i stedet forslag om bump som 
hastighedsdæmpende foranstaltning.

Indstilling:
Projektet godkendes, idet det dog forudsættes, at

- der udføres fartdæmpende foranstaltning ved byzoneskilte.
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- der udføres cykel- og gangsti ved adgangsvej til Vester 
strand.

- rundkørsel ved indkørsel til lejren ændres til 
venstresvingsbane.

TU har behandlet sagen den 02,06.94, nr. 144.
Godkendt, idet "forudsættes" erstattes af "foreslåes". 
BESLUTNING:
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Jr. nr.: __ 
Besvaret:
Sagen til: 7 *>V
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Pkt.nr: 169
Journalnr.... : 01.02.05P21 B.lbnr. 14108
Sagsbehandler : HEJ Sagsid/lbnr. 4950 Fdm. init.
DISPENSATION TIL KRAFTVARMEVÆRK FOR BYGNINGSHØJDE 
I LOKALPLAN 18# OVER DRABY ERHVERVSOMRÅDE * *

Økonomi:
Bilag: Kort over erhvervsområdet.
Sagsfremstilling:
Jægerspris Kraftvarmeværk har sendt projektansøgning til 
Jægerspris Kommune om etablering af et kraftvarmeværk i Over 
Dråby erhvervsområde.
For erhvervsområdet gælder lokalplan nr. 18, vedtaget i 1980. 
Lokalplanen indeholder følgende bestemmelser om anvendelse og 
bygningsstørrelser:
* Lettere industri- og værkstedsvirksomhed
* Grundstørrelser, min. 2.000 m2
* Bebyggelsesprocent maks. 40
* Bygningers rumfang må ikke overstige 2 m3 pr. m2 grundareal
* Bygningshøjde må ikke overstige 8,5 m over terræn
Kraftvarmeværket kommer til at bestå af en produktionsbygning 
på ca. 570 m2 samt en varmeakkumuleringstank på ca. 1.400 m3.
Akkumuleringstanken forventes at blive indtil 12 meter høj ved 
en diameter på ca. 12 meter. Endelig højde kendes ikke pt. 
Endvidere skal etableres skorsten, forventeligt i 25 m højde.
Etablering af tanken og skorstenen vil indebære, at der skal 
dispenseres fra bestemmelsen om bygningshøjde.
Forvaltningens bemærkninger;
Erhvervsområdet har i dag en række ledige områder som vist på 
kortbilag. Placering af værket kan enten ske i det østlige om
råde eller ved siden af genbrugs- og modtagerpladsen.
Planlovens §19 giver kommunalbestyrelsen dispensationsmulighed 
fra bestemmelser i en lokalplan, hvis dispensationen ikke er i 
strid med principperne i planen.
I vejledning til planloven fremgår, at "De bestemmelser i en 
lokalplan, som mere detaljeret regulerer bebyggelsens omfang, 
udformning og placering, hører normalt ikke til principperne i 
lokalplanen, d.v.s. at der som hovedregel kan dispenseres fra 
sådanne bestemmelser. 11 (Vejl. nr. 67 om planloven, s. 86)
Området er omfattet af kystnærhedscirkulæret, hvoraf det frem-
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går, at bygningshøjder over 8,5 m kun bør fraviges,
"1) hvor det er landskabeligt ubetænkeligt og iøvrigt ikke for
ringer helheden.
2) hvor den større højde svarer til højden i den eksisterende 
bebyggelse, eller
3) hvor entydige tekniske/funktionelle krav motiverer en større 
højde og hensynet til de landskabelige interesser er indarbejdet 
i lokalplanens bestemmelser om placering og ydre fremtoning." 
(Vejl. nr. 76 om kystområder s. 11)
Dispensationer efter planlovens bestemmelser kan først meddeles 
når der er forløbet 2 uger, efter at kommunalbestyrelsen har 
givet skriftlig orientering til naboer, ejere og brugere i det 
berørte område og andre der har fremsat skriftlig anmodning om 
at blive orienteret om ansøgninger.
Klage over kommunalbestyrelsens dispensationer kan indklages 
til Naturklagenævnet. Naturklagenævnet kan bestemme, at en af 
kommunalbestyrelsen meddelt tilladelse ikke må udnyttes.
Indstilling:

- til drøftelse
TU har behandlet sagen den 02.06.94, nr. 143.
Sagen udsendes til nabohøring. Resultatet af høringen vil 
foreligge ved byrådsmødet den 21. juni 1994.
Teknisk forvaltning den 6. juni 1994.
Sagen er udsendt til nabohøring ved skrivelse dateret 2. juni 
1994.
Af tidsmæssige årsager foreslåes resultatet af høringen fremsendt 
direkte til byrådsmødet den 21. juni 1994 uden forudgående behand
ling i teknik- og miljøudvalget.
Det foreslåes at der tages stilling til følgende:
1. Kraftvarmværkets placering i industriområdet.

2 alternative placeringer er visualiseret. 2
2. Dispensation fra lokalplanens højdegrænse på 8,5 m. 

til opførelse af 2 akkumuleringstanke med en højde 
på 12 m. , samt en skorsten med en højde på 25 m.

g g q v  ? ? r i T V 7 T % Y ^ 1  _

Jr. nr.: _
Besvaret:
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Pkt.nr: 170
Journalnr.... : 13.11.00 B.lbnr, 13793
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 4889 Fdm. init.
INDMELDELSE I HNG

Økonomi; 520.600,- kr. per. 1/1-1995.
Sagsfremstilling:
Jægerspris kommune har d. 20. april 1994 afholdt møde med repræ
sentanter fra HNG vedr. Jægerspris kommunes genindtræden i HNG.
Efterfølgende har HNG fremsendt 2 alternative forslag til indtræ
den i selskabet.
Alternativ 1,
Indtrædelsestidspunktet bliver 1. juli 1994.
Indbetaling af indskud kan foretages d. 1/1-1995 (kræver 
repræsentantskabets godkendelse) - Indskud 520.600,- kr.
Indbetales indskud på indtrædelsestidspunktet (1/7-1994) vil 
indskuddet udgøre ca. 478.400,- kr.
Alternativ 2.
Indtrædelsestidspunktet bliver 1. januar 1995.
Indbetaling af indskud foretages på indtrædelsestidspunktet og vil 
udgøre 520.600,- kr.

Alternativ 2 betyder, at naturgasforsyningen først etableres i 
1995.
Det skal oplyses, at HNG's repræsentantskab afholder repræsentant
skabsmøde d. 20. maj 1994.
Jægerspris byråd skal tage stilling til indtrædelsestidspunkt samt 
betalingstidspunkt. Vedr. det sidste skal dog bemærkes, at et 
senere indbetalingstidspunkt i forhold til indtrædelsestidspunkt 
kræver godkendelse af HNG's repræsentantskab.
Jægerspris byråd skal samtidig udpege et byrådsmedlem til repræ
sentantskabet samt et medlem som suppleant.
Såfremt inskud skal foretages i 1994 afholdes udgiften af tillægs
bevillingsreserven .
ØK har behandlet sagen den 09.05.94. nr. 126.
Punktet udsættes og behandles på et ekstraordinært 
økonomiudvalgsmøde den 17. maj 1994.
Administrationen den 10. mai 1994.
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Økonomiudvalgets indstilling vil foreligge til mødet.
Byrådet har behandlet sagen den 17.05.94. nr. 129.
Økonomiudvalgets indstilling på mødet den 17. maj 1994:
Økonomiudvalget kan anbefale alternativ 1 med indstrædelses- 
tidspunkt 1. juli 1994 og således et indskud på kr. 478.400,- 
under forudsætning af. at byrådet endeligt vedtager projektet 
den 20. juni 1994.
Byrådet godkender økonomiudvalgets anbefaling af 17. maj 1994. 
Administrationen den 6. juni 1994.
HNG har med skrivelse dateret 1/6-94 meddelt, at repræsentantska
bet på mødet d. 20. maj 1994 har vedtaget, at Jægerspris kommune 
kan genindtræde som interessent i HNG på lige vilkår for øvrige 
interessentkommuner.
Ved indtræden d. 1/7-94 vil kommunens indskud udgøre i alt 
795.513,- kr.. Kommunens indestående rentebeløb udgør pr. samme 
dato 295.229,- kr. , hvorefter det samlede indbetalingsbeløb udgør 
500.284,- kr.. Beløbene er beregnet med en forventet rentesats på 
9,7% lig med gennemsnitsrenten for alm. og særlige realkreditobli
gationer. Den endelige rentesats for 1994 opgøres pr. 31. december 
1994 hvorefter indskudsbetalingen evnt. reguleres. Indbetaling 
skal ske primo juli 1994.
Ovenstående er med forbehold af indenrigsministeriets godkendelse, 
jvf. HNG's vedtægter pgf. 14.
BESLUTNING:
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Pkt.nr; 171
Journalnr.... s 01.02.05 B.lbnr. 12128
Sagsbehandler : AS Sagsid/lbnr. 4716 Fdm. init.
LOKALPLANFORSLAG 29 B - TRAFIKSANERING AF LYNGERUP * I

Økonomi;
Sagsfremstilling:
Bilag; Lokalplanforslag 29 B vedlægges sagen.
I forbindelse med planer om trafiksanering af hovedlandevej 142 
gennem Lyngerup, foreligger der nu et af teknisk forvaltning 
udarbejdet lokalplanforslag.
Forslaget erstatter lokalplan 29 og vil muliggøre etablering af 
rundkørsel på Lyngerupvej med tilkørsel fra både Landerslewej 
og Mejerigårdsvej. Bestemmelserne i lokalplan 29 for erhvervs
området overføres uændret til lokalplanforslag 29 B.
Indstilling; Fremsendes økonomiudvalget med anbefaling af 
forslag til lokalplan.
Administrationen den 1. febr. 1994.
Teknik- og miljøudvalgets indstilling vil foreligge til mødet.
TU har behandlet sagen den 03,02.94, ne. 47
Indstilling godkendt.
ØK har behandlet sagen den 07,02.94, nr. 42.
Økonomiudvalget anbefaler TU7s indstilling.
Byrådet har behandlet sagen den 22,02.94. nr. 39.
Byrådet godkender TU7s indstilling.
Teknisk forvaltning den 27. april 1994.
En kreds af borgere har indgivet protest imod lokalplanforslag 29 
B.
Den 21. april 1994 har der været afholdt et møde med borgerne 
herom.
De indgivne protester er herefter annullerede under forudsætning 
af at man fra kommunens side skriftligt tilkendegiver at 
lokalplanens bestemmelser om udlæg af erhvervsområde kan revideres 
senere.
Indstilling:
Det indstilles at kommunen meddeler, at lokalplanen senere kan 
revideres.
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TU har behandlet sagen den 28.04.94, nr. 138.
Indstillingen godkendt. Der henvises i øvrigt til afgivne 
løfter i. f. m. borgermødet i Lyngerup.
Teknisk forvaltning den 4. mai 1994.
Ved udløbet af indsigelsesfristen den 3. maj 1994 er der indkommet 
følgende indsigelser imod lokalplan 29 B.
1. Per Schou v/advokat Carl J. Clasen, dateret 3. maj 1994.
2. Ib Larsen, Strædet 10, Lyngerup, dateret 2. maj 1994.
3. Jørgen Olsen, Assenløsevej 5, Osted, 400 Roskilde, dateret 29. 

april 1994.
Indstilling;
til drøftelse.
TU har behandlet sagen den 05.05.94, nr.141.
Lokalplan forslaget indstilles fastholdt i uændret form.
Byrådet vil senere kunne tage stilling til en evt. ændring af 
lokalplan 29 B ved vedtagelse af ny lokalplan for området.
Teknisk forvaltning den 17. mai 1994.
Frederiksborg Amt ønsker på vegne af Vejdirektoratet, kommunens 
godkendelse af Trafiksaneringsprojektet som det er forelagt.
Man ønsker tillige kommunens godkendte ekspropriation af arealer 
til rundkørsel samt arealer til kanalisering af cyklister i 
forbindelse med byportanlæg.
Indstilling:
Fremsendes med anbefaling til behandling i forbindelse med 
behandling af lokalplanen. ^ nf.._____
TU har behandlet sagen den 02.06.94. nr. 145« i besvaret:----- -—

Indstillingen godkendes.
BESLUTNING; ~ ~

S

C7

LJTC7-&&g



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
14.06.94

Side
30

Journalnr.... : 14.01.13 B.lbnr. 14125
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 4955
PLAN FOR AMBULANCETJENESTENS ORGANISATION 
I FREDERIKSBORG AMT * I

Pkt.nr: 172

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Som en del af amtskommunens sundhedsplan skal amtet udarbejde en 
plan for ambulancetjenesten. Planen skal omfatte amtets målsæt
ninger for ambulancetjenesten og dennes organisation samt tillige 
omfatte ambulanceberedskabets omfang og ambulancetjenestens 
indplacering i den samlede præhospitale indsats.
På denne baggrund har amtet udarbejdet et udkast til "Plan for 
ambulancetjenestens organisation i Frederiksborg amt, som bilæg
ges sagen.
Efter planen skal amtet inddeles i beredskabsområder, og i hvert 
beredskabsområde skal der fastsættes responstider. En gang om 
året skal amtet offentliggøre responstiderne for de enkelte be
redskabsområder .
Sundhedsudvalget behandlede på mødet den 15. december 1993 udkas
tet til "Plan for ambulancetjenestens organisation i Frederiks
borg amt". Udkastet blev i december måned udsendt til høring i 
kommunerne, idet sundhedsudvalget har anmodet kommunerne om deres 
bemærkning til udkastet senest den 15. marts.
Forvaltningen har rykket amtet for planen og modtaget denne den 
22.3.94, idet denne ikke umidelbart ses modtaget i Jægerspris 
kommune.
Sundhedsafdelingen er til planen blevet bedt om en udtalelse, og 
har oplyst følgende:
I sundhedsafdelingen har man ikke konkrete eksempler påf at en 
responstid på 5 til 10 minutter eller mere har haft alvorlige 
konsekvenser for patienten. Dog finder man umiddelbart, at en 
responstid som denne virker uhensigtsmæssig.
For os er der forskel på transport af tilskadekomne og præhos
pital behandling, hvorfor sundhedsafdelingen har kontaktet de 
praktiserende læger for at forhøre om interessen for at eta
blere et lokalt ambulanceberedskab evt. i samarbejde med Skibby.
De praktiserende læger har imidlertid den holdning, at når folk 
bosætter sig i yderområderne som f.eks. Kulhuse, kan de ikke 
forvente en ambulancedækning svarende til den i et tæt befolket 
byområde.
Et lokalt beredskab vil kræve en del efteruddannelse af såvel 
læger som sygeplejersker, og med det antal udrykninger, der er i 
vores område, vil det være vanskeligt at vedligeholde færdighe
derne på det nødvendige niveau.
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Derimod hilser vi en videregående ambulanceuddannelse velkom
men. Ligeledes finder man, at en udbygning af samarbejdet om
kring udrykningshold på Frederikssund sygehus er på sin plads.
Sagen foreligges for udvalget til drøftelse.
SU har behandlet sagen den 26.05.94, nr. 37.
Socialudvalget anbefaler, at beredskabsniveau 3 for Jægerspris 
kommune ændres til beredskabsniveau 2.
Der anbefales ingen lokal ambulancetjeneste.
Teknisk forvaltning den 7. juni 1994.
Det bemærkes at socialudvalgets afgørelse indebærer behov for 
vidtgående ændringer i Ambulanceplanen.
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Pkt.nr: 173
Journalnr.... : 00.01A53 B.lbnr. 14293
Sagsbehandler : MH Sagsid/lbnr. 4974 Fdm. init.
VEDR. ÅBNE POSTLISTER

Økonomi:
Sagsfremstilling:
SF, Jægerspris, ved Peter Hartmann har indgivet forslag om indfø
relse af offentlige tilgængelige postindgangslister, omfattende 
samtlige kommunale forvaltninger i kommunen, jfr. vedlagte skri
velse af 17. maj 1994, jn.nr. 00.01A53.
Der findes ingen lovgivning, regler eller vejledninger om åbne 
postlister, men bestemmelserne i forvaltningsloven om bla. tavs
hedspligt og offentlighedsloven skal opfyldes. Kommunernes Lands
forening har ikke kunnet give en oversigt over hvor mange og hvil
ke kommuner, der har indført sådanne lister.
Forvaltningen har kendskab til to kommuner, Thyholm og Hundested, 
der har indført åbne postlister, og forvaltningen har indhentet 
materiale fra disse kommuner herom.
Det fremgår af skrivelsen, at listerne skal omfatte samtlige kom
munale forvaltninger, og det er i det følgende defineret som den 
post, der tilgår rådhuset, men ikke post til skoler, institutioner 
rnv. Det skal dog bemærkes, at også post til institutioner mv. kan 
være adresseret til rådhuset og derfor kan være omfattet af lis
terne .
Praksis idag er, at post til rådhuset modtages af byråds
sekretariatet, der åbner og sorterer posten ud til de tre forvalt
ninger. Sekretariatet udfærdiger interne postlister til de af 
sekretariatet tilhørende afdelinger, og samme procedure følges i 
hver af forvaltningerne. De interne postlister udarbejdes efter en 
skriftlig vejledning, der fastsætter hvilke sager der skal på 
postliste, og hvilke der holdes udenfor. Listerne udarbejdes på 
edb. Det daglige tidsforbrug til behandling af indgående post er 
skønsmæssigt vurderet til følgende:

Byrådssekretariatet: 
Fællesforvaltningen: 
Teknisk Forvaltning: 
Økonomisk Forvaltning:

1.0 t ime 
0,5 t ime
1.0 - 1,5 t ime 
0.25 time

Tidsforbruget omfatter åbning af post, journalisering, påførsel af 
sagsbehandler, udarbejdelse af intern postliste samt fordeling af 
posten. Den tid, der alene medgår til udfærdigelse af den interne 
postliste er - afhængig af postmængden - anslået til 0.75 time pr. 
dag.
En offentlig tilgængelig postindgangsliste vil ikke være identisk 
med den interne postliste. Både Hundested og Thyholm kommuner har 
indført særlige vejledninger for den eksterne postliste. I Thyholm 
kommune vurderer kommunaldirektøren i tvivlstilfælde, om post skal



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
14.06.94

Side
33

på den eksterne liste.
Det vurderes, at indførelse af en ekstern postliste i Jægerspris 
kommune vil kræve et dagligt tidsforbrug svarende til udarbejdelse 
af den interne postliste, dvs. ca 0,75 time. Hertil kommer den tid 
kommunaldirektøren eller forvaltningschefen skal bruge på at vur
dere tvivlstilfælde. Der vil endvidere medgå tid til at fremsende 
postlisten - ifølge forslaget 1 til 2 gange om ugen - til de eks
terne modtagere, som kommunalbestyrelsen ønsker skal have listen 
til gennemsyn, og det må forventes, at åben postliste vil medføre 
flere henvendelser fra feks. pressen til kommunens sagsbehandlere 
om konkrete sager. Inden en eventuel indførelse af åbne postlister 
skal der udarbejdes retningslinier mv., ske en grundig instruktion 
af de involverede medarbejdere samt etableres edb-rutiner.
Det vurderes alt i alt, at det samlede årlige mertidsforbrug ved 
indførelse af åbne postlister for indgående post til rådhuset vil 
udgøre mellem 200 og 300 timer, og det forudsætter indførelse af 
en central journalfunktion. Det skal oplyses, at etablering af en 
central journalfunktion var tiltænkt i forbindelse med etablerin
gen af en servicebutik.
Materiale fra Thyholm og Hundested kommuner , der viser eksempler 
på, hvorledes indførelse af åbne postlister kan tilrettelægges, 
ligger som bilag i sagen.
Forvaltningens indstilling:
Til økonomiudvalgets drøftelse.
BESLUTNING:

O

Jr. n r . : -------- -------
Besvaret: _ ---------
Sagen til:
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Pkt.nr: 174
Journalnr.... : 84.08 B.lbnr. 14271
Sagsbehandler : JH Sagsid/lbnr. 4971 Fdm. init.
NEDLÆGGELSE AF VALGSTEDET KYNDBYVÆRKET * I

Økonomi;
Sagsfremstilling:
I Jægerspris kommune er der p.t. 5 valgsteder med følgende antal
vælgere.
Gerlev...............  1.201
Jægerspris...........  3.256
Skoven...............  1.019
Kyndbyvær ke t.........  303
Krogstrup............ 1.050

Ifølge lov om valg til folketinget nr. 271 af 13. maj 1987, 
paragraf 9 er det Byrådet, der træffer beslutning om opret
telse, ændring eller nedlæggelse af valgstedet.
Da det både økonomisk og administrativt er meget uhensigts
mæssigt at opretholde et valgsted til 303 vælgere, og da 
afstanden fra Kyndby til Solbakkehallen er minimal, indstil
les det, at valgstedet Kyndbyværket nedlægges, således at de 
berørte vælgere kan foretage valghandlingen på valgstedet 
Solbakkehallen.
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Pkt.nr: 175
Journalnr 00.01 B.lbnr. 3701
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 2781 Fdm. init.
EFTERRETNINGSSAGER/ORIENTERINGSSAGER.

Økonomi:
Sagsfremstilling;

1. KL fremsender information om "Beskatning af vederlag og 
andre ydelser til medlemmerne af kommunalbestyrelser, udvalg 
bestyrelser m.v. fra 1. januar 1994".

2. KL fremsender information vedr. "Aftale om fremrykning af 
kloakinvesteringer og om ændring af lånebekendtgørelsen".

BESLUTNING:

Jr. nr.:
Besvaret,
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Pkt.nr: 176
Journalnr.... s 00.01 B.lbnr. 1376
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 1361 Fdm. init.
MEDDELELSER FRA:

Økonomi:
Sagsfremstilling:
a . Formanden
b. Øvrige medlemmer
c. Kommunaldirektør 
BESLUTNING:
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Dagsorden for LUKKET møde i

ØKONOMIUDVALGET
Tirsdag, den 14.06.94, kl. 09.00, udvalgsværelse nr.II

DAGSORDEN FOR MØDET:
Pkt.nr. 177 ANSÆTTELSE AF LÆRERE TIL SOGNESKOLEN 
Pkt.nr. 178 VEDR. REJSESTALDEN 
Pkt.nr. 179 BYGNING TIL SENIL DEMENTE
Pkt.nr. 180 VANDFORSYNING, FRIGIVELSE AF ANLÆGSMIDLER 
Pkt.nr. 181 LIGNINGSPLAN FOR INDKOMSTÅRET 1993.
Pkt.nr. 182 AFTALE MELLEM JÆGERSPRIS KOMMUNE OG PENGEINSTITUT 
Pkt.nr. 183 MEDDELELSER FRA:
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Journalnr....
Sagsbehandler 
ANSÆTTELSE AF

: 81.03 B.lbnr. 14301
: BD Sagsid/lbnr. 4982
LÆRERE TIL SOGNESKOLEN

Pkt.nr: 177

Fdm. init.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Et enigt ansættelsesudvalg har indstillet følgende til ansættelse 
pr. 01.08.94:

Lærer Maj-Britt Goldbech varig ansættelse

Lærer Lene Haastrup varig ansættelse

Lærer Bodil Dalby Højgaard varig ansættelse

Lærer Kurt Villumsen varig ansættelse

Lærer Pernille Remmer tidsbegrænset 
( 1 år)

Lærer Anette Nørlev tidsbegrænset 
( 1 år)

* y  n kj /i a

Lærer Carl-Erik Lehmann Jakobsen tidsbegrænset 
( 1 år)

Jr. nr.: ________ ___
Besvaret: _

Borgmesteren har den 07.06.94 godkendt at ovennævnte ansættes. 
Fremsendes til Økonomiudvalget til orientering.
BESLUTNING:

O

a °  < y/fcc> *-€^e&
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Pkt.nr: 178
Journalnr.... : 00.01A01 B.lbnr. 14297
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 4978 Fdm. init.
VEDR. REJSESTALDEN

Økonomi:Engangsudg. 1994 359.000 kr. heraf inventar 150.000 kr. 
Årlig drift 351.000 kr. heraf leje 255.000 kr.

Sagsfremstilling:
Den nedsatte styregruppe har indhentet oplæg fra Arkitekterne 
Alslev, Andersen & Vorbeck A/S ved arkitekt Jørgen Thomsen.
I skrivelse dateret 2. juni 1994 beskriver arkitekten en plan for 
fremme af byggesagen.
1. Fase: består af følgende hovedelementer

a. opmåling og bygningsundersøgelser
b. byggeprogram, d.v.s. en beskrivelse af brugerens 

funktionsbehov, krav til bygningens udseende m.v.
c. Prissat skitseforslag med kortfattet beskrivelse.

Første fase foreslåes udført efter medgået tid for 475,- kr./time 
excl. moms indenfor en max. ramme på 45.000 kr.
2. Fase udarbejdelse af lic. materiale og afholdelse af lic.
3. Fase byggesagsbehandling, detailprojekt.
4. Fase projektudførelse.
I skrivelse dateret 3. juni 1994 opdeles de forventede byggeud
gifter indenfor den angivne max. ramme på kr. 2.5 mio. kr.
Belåning;
Realkredit Danmark har den 2. juni 1994 fremsendt lånetilbud med 
et låneprovenue på kr. 2.468.000 kr. til Kong Frederik VII's 
Stiftelse.
Andre forhold:
Sagen vil forudsætte, at der udarbejdes byggeaftale med Stiftelsen 
der beskriver samarbejdets praktiske og juridiske forløb. 
ABR-aftale med arkitekten bør indgåes når Fase 1 godkendes og 
den videre projektering igangsættes. Jr. nr.: -----

Den 6. juni 1994 byggeudvalgets indstilling; Besvaret: 
Sagen til:

Det indstilles overfor økonomiudvalget, at der frigives kr. 45.000 
til iværksættelse af Fase 1 (se skrivelse dateret 2. juni 1994 fra 
arkitekten).
Fase 1 danner grundlag for udførelse af et projekt indenfor en 
samlet beløbsramme på 2.5 mio. kr.
BESLUTNING:

^  o-t/

^  5* O  ooo)

rfUvjC/

~cZ7 
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Pkt.nr: 179
Journalnr.... : 16.15.01 B.lbnr. 12124
Sagsbehandler : SA Sagsid/lbnr. 4712 Fdm. init.
BYGNING TIL SENIL DEMENTE * 1

Økonomi: Anlægsramme 2.2 mill. Drift 1994 456.000kr.
Bilag; 1.Beskrivelse af bofællesskab for senil demente, Vangetvej 

13 Frederikssund.
2.Mangor & Nagel,: 1. Skr. dat. 18.01.1994. 2. Notat 
dat.19.01.1994. 3.Beskrivelse af bofællesskab i Fr. 
sund. 4. Skr. dat 21.01.1994.

Sagsfremstilling; Budgettet for 1994 indeholder beslutning om 
opførelse af bygning til senil demente ved "De tre Ege”. Der er 
fastsat en anlægsramme på 2.2 mill. kr. og til dækning af årets 
driftsudgifter er der afsat 456.000 kr.

Det vedtagne budget er fastsat ud fra kendskabet til et i 1993 
udført projekt på Vangetvej 13 i Frederikssund. Det projekteren
de arkitektfirma ” Mangor & Nagel " har orienteret Teknisk forv. 
samt en rep. fra " De tre Ege 11 om projektet samt mulighederne 
for e.v.t. genbrug af projektmaterialet eller dele deraf.

Delvis genbrug af projektet vil indebære besparelse på de første 
faser af en projektering, - ( dispositionsforslag 50.000 kr, 
projektforslag 55.000 kr, forprojekt 50.000 kr ) den egentlige 
byggeudgift vil afhænge af de indkomne tilbud under en licitati
on, dog anfører Mangor & Nagel i skrivelse dat.18.01 1994, at 
det omtalte projekt vil kunne opføres inden for en ramme på 2,2 
mill. kr.( totalentreprise som i Fr. Sund )
Det foreslåes, at der tages stilling til følgende, -
1. Hvorledes indrages byggeriets brugere, forvaltningschef Bente 

Dall vil komme med et forslag til dette.
2. Udarbejdelse af dispositionsforslag, projektforslag, 

forprojekt, - Ønsker man at etablere et samarbejde med Mangor 
& Nagel om genbrug af projekt ?.

3. Valg af konsulent.
4. Frigivelse af rådighedsbeløb til arbejdet.
5. Drøftelse af udbudsform.Samtidig udbud i fagentreprise og 

hovedentreprise en mulighed.
6. Hvilken betydning vil en hurtig udførelse have for andre 

driftskonti.( Forv. chef Bente Dall ) ?.
TU har behandlet sagen den 03.02.94, nr. 57.
1. Teknisk forvaltning deltager i og refererer fra den 

følgegruppe der er nedsat på "De tre ege".
2. Der indstilles indgået et samarbejde med Mangor & Nagel 

om videst mulig genbrug af projektet fra Frederikssund.
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3. Mangor & Nagel indstilles antaget som konsulent.
4. Rådighedsbeløbet på kr. 2.2 mio. indstilles frigivet som 

anlægsbevilling.
5. Forslag under pkt. 5 indstilles godkendt som foreslået.
6. Udvalget blev orienteret jfr. notat af 3.2.94 fra 

Sundhedsafdelingen.
ØK har behandlet sagen den 08.03.94, nr. 79.
Pkt. 1. Økonomiudvalget godkender pkt. 1, samt at udvalget 
suppleres med formanden for socialudvalget.
Øvrige punkter udsættes.
Teknisk forvaltning den 18. mai 1994.
Arbejdsgruppen fremsender med anbefaling projektforslag med 
følgeskrivelse dateret 5. maj 1994 fra Mangor & Nagel. 
Byggeudgiften opgøres til ialt 2.960.000,- kr.
Det indstilles;
a) Det indstilles, at rådighedsbeløbet frigives, og der meddeles 

en tillægsbevilling til dækning af forskel imellem rådigheds
beløb og den overslagsmæssige byggeudgift.

b) Det indstilles, at firmaet Mangor & Nagel overdrages opgaven 
som konsulent på byggeriet.

c) Arbejdet udbydes i offentlig licitation som hovedentreprise og 
eventuelt tillige i fagentrepriser

SU har behandlet sagen den 26.05.94, nr. 36
Projektoplægget oversendes til økonomiudvalget med anbefaling.
Socialudvalget anbefaler, at der i budget 1996/1997 afsættes 
anlægs- og driftsmidler til endnu et bofællesskab for senil 
demente. Jr. nr.: ___________

TU har behandlet sagen den 02.06.94, nr. 165, Besvaret:
Sagen

Fremsendes til økonomiudvalget med oplysning om at udvalget 
tager forbehold for byggeudgiften.
BESLUTNING:

{p ø . y & y ', ø / ^ t /  °  /  C

y <x ̂  fa "
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Pkt.nr: 180
Journalnr.... : 13.02.10 B.lbnr. 11761
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 4674 Fdm. init.
VANDFORSYNING, FRIGIVELSE AF ANLÆGSMIDLER

Økonomi :
Sagsfremstilling:
Det fremgår af budgettets investeringsoversigt, at der i 1994 er 
afsat 1.538 mio. kr. til anlægsarbejder på vandforsyningsområdet 
fordelt på følgende projekter:

Ledningsarbejder Krogstrup m.v. 0,684 mio. kr.
Ringforbindelse Over Dråby - Gerlev 0,366
Renoveringer Hovedgaden 0,488

1.538 mio. kr.
Indstilling:
Det indstilles, at anlægsmidlerne frigives med henblik på 
gennemgørelse af arbejderne.
TU har behandlet sagen den 13.01.94, nr. 22.
Videresendes til økonomiudvalget med anbefaling.
Økonomi- og skatteforvaltningen den 1. febr. 1994
Ingen bemærkninger.
ØK har behandlet sagen den 07.02.94, nr. 26.
Økonomiudvalget anbefaler at anlægsmidlerne frigives som 
anbefalet af TU den 13.01.94.
Byrådet har behandlet sagen den 22.02.94, nr. 25.
Byrådet godkender, at anlægsmidlerne frigives som anbefalet af 
TU d. 13/1-94.
Teknisk forvaltning den 24. maj 1994.
Dines Jørgensen & Co. A/S, fremsender den 21. april 1994 projekt 
vedrørende sidste etape af ringforbindelsen Over Dråby - Gerlev, 
fra Fagerkærsvej til Fiskerhusvej. Den samlede overslagsmæssige 
anlægssum er opgjort til 917.000 kr. excl. moms.
Indstilling;
Der indbydes 3 firmaer til at afgive tilbud på arbejdet:

Horns Herreds W S  A/s 
Kolby & Søn A/S 
Jørgen Lindhard W S  A/S
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TU har behandlet sagen den 02,06.94, nr, 161.
Indstillingen godkendes.

Besvaret:____________
Sagen til: A ^ \CM iS ^
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Pkt.nr: 181
Journalnr.... : 25.00 B.lbnr. 14254
Sagsbehandler : JH Sagsid/lbnr. 4969 Fdm. init.
LIGNINGSPLAN FOR INDKOMSTÅRET 1993.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Jvf. skattestyrelseslovens paragraf 1 er Byrådet ansvarlig for, at 
der hvert år udarbejdes en ligningsplan - og at planen følges.
Planen for indkomståret er udarbejdet for perioden 01.07.94 - 
30.06.95.
BESLUTNING:

Jr. nr.: _______
Besvaret:_____
Sagen
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Pkt.nr: 182
Journalnr.... j 00.01A26 B.lbnr. 14321
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 4990 Fdm. init.
AFTALE MELLEM JÆGERSPRIS KOMMUNE OG PENGEINSTITUT

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Der ønskes principiel stillingtagen til om administrationen kan 
indgå mundtlig aftale med pengeinstitutter om udlevering af oplys
ninger om skyldneres økonomi.
Årsagen til at sagen tages op er en konkret personsag som vil 
blive gennemgået på økonomiudvalgets møde.
Såfremt oplysninger kan udleveres gensidigt vil dette kunne 
medføre, at restantens formåede betaling til kommune samt 
pengeinstitut kan vurderes under et.
Sagen har været drøftet løsligt med Unibank som er velvilligt 
indstillet til en mundtlig aftale.

^ 7  c iA / u ^

Jr. nr.: ---------------
Besvaret: ----------
Sagen til:
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Pkt.nr: 183
Journalnr.... s 00.01 B.lbnr. 1376
Sagsbehandler : LL Sagsid/lbnr. 1361 Fdm. init.
MEDDELELSER FRA:

Økonomi:
Sagsfremstillings
a. Formanden
b. Øvrige medlemmer
c. Kommunaldirektør
BESLUTNING:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
14.06.94

Side
1

Tillægsdagsorden for møde i

ØKONOMIUDVALGET

tirsdag, d. 14.06.94 kl. 09.00 i udvalgsværelse II

DELTAGERE

MØDET HÆVET KL.: m

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 184 til 184 incl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II 
i weekenden.



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
14.06.94

Side
2

DAGSORDEN FOR MØDET:
Pkt.nr. 184 KLOAKERING, CHRISTIANSMINDE, VÆNGET M.FL.



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
14.06.94

Side
3

Pkt o nri 184
Journalnr 06.01.03 B.lbnr. 14082
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 4936 Fdm. init.
KLOAKERING, CHRISTIANSMINDE, VÆNGET M.FL.

Økonomi:
Sagsfremstilling:
Bilag: RHH-rapport, eftersendes.
Firmaet Rambøll, Hannemann og Højlund, Rådgivende ingeniører A/S 
fremsender i henhold til ABR-aftale økonomisk vurdering vedr. 
kloakering af ejendommene Christiansminde, Donekrogen, Skovrider
gården, samt området Vænget.
Svarende til beslutningerne i forslag til spildevandsplan skal det 
undersøges om den bedste samfundsøkonomiske løsning er udbygning 
af eksisterende decentrale renseanlæg eller en samlet afskæring 
til centralt renseanlæg, 
til
Firmaets vurdering viser, at de to løsninger stort set medfører 
samme anlægsudgift, og at de driftmæssige fordele ved central 
rensning klart medfører at denne løsning anbefales.
TU har behandlet sagen den 02.06.94. nr. 160.
Udsættes.
TU har behandlet sagen den 13.06.94, nr. 193.
Af tidsmæssige årsager søges sagen optaget på økonomiudvalgets 
møde den 14.06.94.
Udvalget kan tilslutte sig rapportens vurdering, hvorefter en 
central løsning i området er økonomisk optimal.
Den videre projektering indstilles indrettet efter det centrale 
princip.
Beslutning:

.

Jr. n r . : -------
Besvaret: —  
Sacjen til:


